
Obrazac 5 
Ministarstvo sporta  

(naziv ministarstva koje je sprovelo javnu raspravu) 

IZVJEŠTAJ O SPROVEDENOJ JAVNOJ RASPRAVI 
Nacrt sektorske analize za utvrđivanje predloga prioritetnih oblasti od javnog interesa i potrebnih sredstava za 

finansiranje projekata u programa nevladinih organizacija iz Budžeta Crne Gore u 2019. godini.  

__________________________________________________________________ 
(naziv nacrta zakona, odnosno strategije koji je bio predmet javne rasprave) 

 

Vrijeme trajanja javne rasprave: 24. jul - 08. avgust 2018. godine 

Način sprovođenja javne rasprave (održavanje okruglih stolova, tribina i prezentacija, sa navedenim mjestom i datumom 
održavanja; dostavljanje primjedbi, predloga i sugestija u pisanom ili elektronskom obliku, sa navedenim načinom i rokom 
dostavljanja): 

Nevladine organizacije su svoje inicijative, predloge, sugestije i komentare na Nacrt sektorske analize mogle dostaviti 
elektronskim putem tokom 15 dana od dana objavljivanja javnog poziva, na email adresu martina.malic@ms.gov.me i 
ms@ms.gov.me  

 

Ovlašćeni predstavnici ministarstva koji su učestvovali u javnoj raspravi: 

 
1. Miloš Lalević, generalni direktor Direktorata za sport 

2. Martina Malić, samostalni savjetnik u Direktoratu za sport 
 

Podaci o broju i strukturi učesnika u javnoj raspravi: 

  

Za vrijeme konsultacija, Ministarstvu sporta su elektronskim putem dostavljeni komentari od strane sljedećih 
nevladinih organizacija: 

 

1. NVO Institut za socijalnu i obrazovnu politiku;  
2. NVO Centar za psihološke pripreme sportista;  
3. NVO Centar za unapređenje džudo sporta Podgorica;  
4. NVO Centar za razvoj fizičke kulture „Duklja”  
5. NVO „Sport iznad svega”  
6. NVO Asocijacija sportskih novinara, sportista i sportskih radnika jugoistočne Evrope u borbi protiv dopinga i 

nasilja u sportu. 

 

Rezime dostavljanih primjedbi, predloga i sugestija, sa navedenim razlozima njihovog prihvatanja, odnosno neprihvatanja:  

 

Pregled dobijenih inicijativa, predloga, sugestija i komentara:  

1. NVO Institut za socijalnu i obrazovnu politiku 

a) Mišljenja smo da je tačka 1. ,,Unaprijediti sport djece, učenika i studenata i podsticanje njihovog bavljenja sportskim 
aktivnostima, kroz informisanje i edukaciju''  u opisu problema nelogična i da bi je trebalo formulisati na sledeći način:  

,,Doprinijeti unaprijeđenju sporta i povećati broj sportista među djecom predškolskog uzrasta, djecom u osnovnim i srednjim 
školama kao i među studentima, putem informisanja i edukacije'' 

Predlog je prihvaćen. Prihvaćene su izmjene u dijelu formulacije i preciziranja navedenih djelova Nacrta sektorske analize. 

b) U tački 3. ,,Doprinijeti podizanju svijesti kod sportista i zainteresovane javnosti o negativnim posljedicama korišćenja 
nedozvoljenih sredstava'' umjesto riječi ,,negativnim posljedicama'' mislimo da bi bilo efektnije napisati ,,štetnostima po zdravlje 
koje su posljedica korišćenja nedozvoljenih sredstava.'' 

Predlog nije prihvaćen, jer postojeća formulacija šire tretira problem, a ne samo u kontekstu štetnosti po zdravlje, što predstavlja 

samo jedan segment navedenog problema. 

c) *U objašnjenju aktivnosti br.1-Unapređenje sporta djece,učenika i studenata i podsticanje njihovog bavljenja sportskim 
aktivnostima kroz informisanje i edukaciju, koju smatramo da treba izmijeniti na način koji smo opisali u preporuci broj 1; sporna 
nam je naznaka ,,da se sportom uči fer plej'' i mišljenja smo da bi to trebalo izmijeniti na način da ,,se sportom uče i njeguju 
pozitivni međuljudski odnosi, jača timski duh i osjećaj pripadnosti.'' 

Predlog je prihvaćen. Prihvaćene su izmjene u dijelu formulacije i preciziranja navedenih djelova Nacrta sektorske analize. 
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d) *U nastavku iste rečenice, ,,...a zdravim načinom života bori se protiv glavnih poroka i bolesti današnjice.'' Smo mišljenja da je 
rečenica grubo definisana i da bi taj dio trebalo izmijeniti na način ,,...a zdrav način života smanjuje rizik od mogućnosti potpadanja 
pod uticaj psihoaktivnih supstanci i alkohola koji su u modernom društvu široko konzumirani.'' Bolest bismo izostavili Iz razloga 
što se u daljem tekstu navodi da bavljenje sportskim aktivnostima smanjuje rizik od dobijanja raznih bolesti i taksativno se neke 
od njih navode. 

Predlog je prihvaćen. Prihvaćene su izmjene u dijelu formulacije i preciziranja navedenih djelova Nacrta sektorske analize. 

e) *U nastavku gdje se pominje istraživanje Instituta za javno zdravlje potrebno je naznačiti nakon 40 odsto da se misli na 40 
odsto ispitane djece. 

Predlog nije prihvaćen, iz razloga što je navedeno da je istraživanjem obuhvaćeno 3.500 djece, uzrasta 6-8 godina. 

f) *U dijelu gdje navodite da je 40 odsto odraslog stanovništva sa prekomjernom tjelesnom težinom, mislimo da bi bilo dobro da 
navedete na kolikom uzorku je rađeno ispitivanje. 

Predlog nije prihvaćen, iz razloga što nemamo podatak o kojem uzorku se radi. 

g) U tački 2.Utvrđivanje zdravstvene sposobnosti sportista potrebno je naznačiti da ,,postoje teorijski standardi koj se tiču načina 
utvrđivanja zdravstvene sposobnosti sportista''  ukoliko u teoriji oni jesu postojali i postoje i nakon toga se može reći da ,,...u praksi 
nisu postojali standardizovani pregledi...'' jer ovako formulisano u nacrtu implicira da ne postoji čak ni teorijski standard iz ove 
oblasti. 

Predlog je prihvaćen. Prihvaćene su izmjene u dijelu formulacije i preciziranja navedenih djelova Nacrta sektorske analize. 

h) *Mišljenja smo da u nastavku iz rečenice ,,...Zdravstvena sposobnost pojedinca ..... preduslov za zdravo i bezbjedno bavljenje 
sportom...'' treba ukloniti riječ ,,zdravo'' jer je jasno da je Zdravstvena sposobnost preduslov za zdravo bavljenje sportom,pa je 
nepotrebno potencirati. 

Predlog nije prihvaćen, iz razloga što pravilno utvrđena zdravstvena sposobnost pojedinca određuje kojim sportom i u kojoj mjeri 

se pojedinac može baviti istim, na način da to doprinosi očuvanju njegovog zdravlja.  

i) U Tački 3.Sprječavanje negativnih pojava u sportu mislimo da bi rečenicu ,,...U smislu Strategije unapređenja sporta  za period 
....'' trebalo izmijeniti na način što bi se umjesto riječi ,,u smislu'' napisalo ,,...u skladu sa Strategijom...'' jer je logičnije. 

Predlog je prihvaćen. Prihvaćene su izmjene u dijelu formulacije i preciziranja navedenih djelova Nacrta sektorske analize. 

j) U dijelu Opis načina doprinosa nevladinih organizacija smo mišljenja da je greška što nevladine organizacije u Strategiji razvoja 
sporta u Crnoj Gori za period  2018-2021 nisu prepoznate kao nosioci aktivnosti iz razloga što postoje nevladine organizacije koje 
se bave samo promocijom sporta i zdravih stilova života. 

Predlog nije prihvaćen jer nije predmet navedenog dokumenta. S druge strane, iako NVO nisu nosioci aktivnosti predviđenih 

Strategijom razvoja sporta za period 2018-2021, smatramo da iste mogu dati važan doprinos u oblastima koje smo prepoznali 
kao prioritetne. 

k) U dijelu Konkretnih mjerljivih pokazatelja doprinosa nevladinih organizacija mislimo da bi bilo dobro kao jedan od indikatora 
uvesti broj učesnika u aktivnostima jer bi se tako konkretno moglo izmjeriti na koliki broj ljudi je određena aktivnost imala uticaja. 

Predlog je prihvaćen. Kao jedan od indikatora uvršten je broj učesnika u organizovanim aktivnostima.  

Takođe, navedena NVO je dostavila i komentar u kome ističe da je predloženi minimalni i maksimalni iznos finansijskih sredstava 
koje je moguće dobiti dobro definisan, iz razloga što odgovaraju različitim projektnim aktivnostima i kapacitetima NVO. 

2. NVO Centar za psihološke pripreme sportista / Veselin Piletić  

Navedena nevladina organizacija izrazila je nezadovoljstvo predloženim iznosom sredstava za finansiranje projekata i programa 
NVO za oblast sporta. U komentaru se navodi da je predloženi iznos od 40.000 eura nedovoljan za rad nevladinog sektora iz 
oblasti sporta, te da je iznos od 450.000 eura, koliko je bilo predviđeno Konkursom za raspodjelu dijela prihoda od igara na sreću, 
minimalni iznos koji je trebalo da bude predložen. 

Predlog nije prihvaćen. Ministarstvo sporta je objavilo Sektorsku analizu kada je za to stvoren zakonski osnov, odnosno kada je 

donijeta Strategija razvoja sporta. Iako NVO nisu nosioci aktivnosti predviđenih Strategijom razvoja sporta za period 2018-2021, 
prepoznate su kao važna podrška u realizaciji ciljeva iz Strategije. Cifra od 450.000,00 eura koja je bila predviđena Konkursom 
za raspodjelu dijela prihoda od igara na sreću, odnosila se na cjelokupnu oblast sporta i uključivala je podršku klubovima, savezima 
i NVO iz oblasti sporta. Sa druge strane, sada je riječ isključivo o NVO, odnosno njihovoj ulozi u realizaciji izdvojenih prioritetnih 
ciljeva iz Strategije, na osnovu i čega je određen ukupan predloženi iznos. 

3. NVO Centar za unapređenje džudo sporta Podgorica/ Ratko Radonjić 

Navedena nevladina organizacija izrazila je nezadovoljstvo predloženim iznosom sredstava za finansiranje projekata i programa 
nvo za oblast sporta. U komentaru se navodi da je predloženi iznos od 40.000 eura nedovoljan za rad nevladinog sektora iz oblasti 
sporta. Takođe, u komentaru navedene NVO se navodi da bi među projektnim aktivnostima trebalo uvrstiti i korupciju u sportu.  

Predlog nije prihvaćen. Cifra od 450.000,00 eura koja je bila predviđena Konkursom za raspodjelu dijela prihoda od igara na 

sreću, odnosila se na cjelokupnu oblast sporta i uključivala je podršku klubovima, savezima i NVO iz oblasti sporta. Sa druge 
strane, sada je riječ isključivo o NVO, odnosno njihovoj ulozi u realizaciji izdvojenih prioritetnih ciljeva iz Strategije, na osnovu i 
čega je određen ukupan predloženi iznos. 

 



4. NVO Centar za razvoj fizičke kulture „Duklja” / Zoran Rašović  

U komentaru navedene NVO je preloženo da Ministartsvo sporta vodi preciznu evidenciju  o nevladinim organizacijama koje se 
bave sportom. Izraženo je nezadovoljstvo iznosom sredstava za finansiranje projekata i programa NVO za oblast sporta. Takođe, 
u nastavku je dat opis projekata koje NVO Centar za razvoj fizičke kulture „Duklja” planira da realizuje, i to: „Centar za 
osposobljavanje kadrova za potrebe sporta“, „Dijagnostičko-prognostički centar za sportiste“, „Treneri i stručni poslovi u 
crnogorskom sportu”, „Pokretanje neaktivnih učenika iz osnovnih škola sa ciljem njihovog uključivanja u trenažne procese” i 
„Nadogradnja znanja kod trenerskog kadra”.  

Navedeni komentar nije razmatran u kontekstu prihvatanja ili odbijanja, iz razloga što evidenciju nevladinih organizacija vodi 

Ministarstvo javne uprave, što znači da navedeno pitanje nije u nadležnosti Ministarstva sporta. Opisani projekti su predmet dalje 
procedure, i ocjenjivaće ih stručna komisija.  

5. NVO „Sport iznad svega” / Enes Camić  

U komentaru navedene NVO se navodi da bi među prioritetnim problemima i potrebama trebalo dodati organizaciju samoodbrane 
za žene, pomoć diskriminisanim sportistima i bavljenje sportom slijepih osoba. Takođe se navodi da je broj NVO sa kojima mogu 
biti zaključeni ugovori o finansiranju projekata mali.  

Predlog nije prihvaćen. Iako razumijemo važnost navedenih tema, moramo se voditi Strategijom razvoja sporta u Crnoj Gori, za 

period 2018-2021, u kojoj su definisani prioritetni problemi i ciljevi. Kada je riječ o broju NVO sa kojima mogu biti zaključeni ugovori 
o finansiranju projekata, ističemo da je broj 8 minimalan broj projekata, ukoliko bi svi odobreni projekti dobili maksimalan iznos 
podrške, obzirom da se vrijednost podrške po projektu kreće od 1.000 eura do 5.000 eura. 

6. NVO Asocijacija sportskih novinara, sportista i sportskih radnika jugoistočne Evrope u borbi protiv dopinga i nasilja 
u sportu/ Veselin Drljević  

Navedena NVO izrazila je nezadovoljstvo predloženim iznosom sredstava za finansiranje projekata i programa nvo za oblast 
sporta. U komentaru se navodi da je predloženi iznos od 40.000 eura nedovoljan za rad nevladinog sektora iz oblasti sporta, te 
da je neophodno da predloženi iznos sredstava bude 450.000.  

Predlog nije prihvaćen. Cifra od 450.000,00 eura koja je bila predviđena Konkursom za raspodjelu dijela prihoda od igara na 

sreću, odnosila se na cjelokupnu oblast sporta i uključivala je podršku klubovima, savezima i NVO iz oblasti sporta. Sa druge 
strane, sada je riječ isključivo o NVO, odnosno njihovoj ulozi u realizaciji izdvojenih prioritetnih ciljeva iz Strategije, na osnovu i 
čega je određen ukupan predloženi iznos. 

 

 

Mjesto i datum sačinjavanja izvještaja: Podgorica, 23. avgust 

Naziv organizacione jedinice ministarstva koja je odgovorna za pripremu nacrta zakona, odnosno strategije: Direktorat za sport 

  

Miloš Lalević, generalni direktor Direktorata za sport 

 

 

_______________________________________________________ 
Potpis ministra,  

odnosno rukovodioca organizacione jedinice ministarstva  
koja je odgovorna za pripremu nacrta zakona, odnosno strategije 

 


